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Kære udvalgsmedlemmer 

Bestyrelsen for Arbejdsmarkedets Erhvervssikring (AES) har i vedlagte brev orien-

teret mig om status for AES’ sagsbehandling og økonomi. Orienteringen følger op 

på AES’ foreløbige vurdering om mulige konsekvenser af Covid-19, som jeg vars-

lede udvalget om den 1. juli 2020 i forbindelse med mit brev om forsinkelsen af 

AES’ nye sagsbehandlingssystem (ANS).   
 

AES oplyser indledningsvist, at konsekvenserne forbundet med covid-19 umiddel-

bart ikke synes så voldsomme som forventet i foråret. AES’ bestyrelse forventer 
således, at bl.a. deres fastsatte prognose på 7-9 måneders gennemsnitlig sagsbe-

handlingstid for alle sager kan overholdes i 2020. 

 

AES oplyser dog også, at sagsbehandlingstiden for erhvervsevnetabssager og over-

holdelse af de lovfastsatte frister for sagsbehandlingen forventes at blive påvirket 

negativt, og at de forventer et underskud på i alt 17 mio. kr. efter 1. halvår 2020.  

 

Det fremgår endvidere, at AES forventer, at AES-bidraget, der finansierer er-

hvervssygdomssagerne, forventes at stige i 2021 for nogle brancher som fx hoteller 

og restauranter.  

 

Den nuværende situationen med Covid-19 påvirker alle dele af vores samfund, og 

jeg har forståelse for, at også AES er ramt af udfordringer i den sammenhæng. Jeg 

har noteret mig, at AES forventer at holde prognosen for de gennemsnitlige sagsbe-

handlingstider, men jeg er samtidig meget opmærksom på, at en forlængelse af 

sagsbehandlingstiderne, fx for erhvervsevnetabssager, kan have store menneskelige 

og økonomiske konsekvenser for de tilskadekomne, der venter på en afgørelse i de-

res sag. For mig er det afgørende, at danske lønmodtagere kan regne med at få en 

korrekt afgørelse hurtigst muligt, hvis de er så uheldige at komme til skade på de-

res arbejde.  
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AES har også orienteret mig om, at Covid-19 ikke forventes at give anledning til 

yderligere forsinkelser af AES’ nye sagsbehandlingssystem (ANS). AES forventer 

dermed fortsat at kunne tage det nye system endeligt i brug senest til sommeren 

2022. AES har i den sammenhæng oplyst, at AES’ eksisterende sagsbehandlingssy-
stem er så forældet, at det ikke kan sikre fuld GDPR-compliance, idet der er udfor-

dringer med sletning af forældede personoplysninger. Dette vil først fuldt ud være 

muligt, når AES’ nye sagsbehandlingssystem er fuldt implementeret. Bestyrelsen 

har oplyst, at der er iværksat foranstaltninger, der skal håndtere problemet frem 

mod, at ANS er implementeret. Det indebærer blandt andet, at de forældede per-

sonoplysninger er indkapslet således, at sagsbehandlerne eller andre i AES ikke 

kan tilgå disse.   

Det er selvfølgelig helt centralt, at borgerne kan have tillid til sagsbehandlingen i 

AES. Det er bestyrelsens ansvar, at AES som selvejende institution overholder de 

gældende regler på området. Jeg har i den sammenhæng noteret mig, at AES har 

iværksat handlinger, som skal håndtere problemet på bedst mulige vis. 

Som led i min tilsynsforpligtigelse har jeg bedt bestyrelsen skriftligt at uddybe be-

styrelsens tiltag for at sikre sagsbehandlingen, økonomien og overholdelsen af 

GDPR-reglerne, samt hvordan bestyrelsen vil følge op på tiltagene.  

 

Jeg vil også drøfte bestyrelsens orientering på næste kvartalsmøde med AES’ le-
delse, hvor AES kan uddybe bestyrelsens håndtering af situationen, herunder deres 

vurdering af status, iværksatte handlinger og kommende opfølgning. 

 

Jeg har vedlagt bestyrelsens orientering, og jeg vil løbende holde jer orienteret, når 

jeg har nyt om status for AES’ sagsbehandling og økonomi.  

Venlig hilsen 

 

Peter Hummelgaard 


